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Høringssvar på forslag til Bekendtgørelse om Ko-præmie, journal nr. 22-29120-000001. 
 
Landsforeningen af Danske Mælkeproducenter har følgende bemærkninger til den foreslåede 
bekendtgørelse om ko-præmie:  
 
I forhold til antallet af køer i besætningerne finder foreningen det mere hensigtsmæssigt, at man 
opgør antal køer som antal årskøer. Dette tal kan også findes via CHR-kvægdatabasen, da alle dyr i 
besætningen er registreret, og det ligeledes er registreret, hvorvidt et hundyr har kælvet og 
dermed er en ko. antal årskøer bruges allerede i gødningsregnskabet, og er det mest retvisende i 
forhold til antal dyr i    besætningen, hvorfor det også bruges i bedriftsregnskabet. 
- 
En ko-præmie rækker som et hæfteplaster på en arterieblødning, når kvægbruget mister store 
summer i hektarstøtten som følge af at den koblede støtte blev lagt ned på jordtilliggendet under 
sidste CAP-reform. Under denne CAP-reform fjerner man så langt det meste af støtten igen.  
 
 
På foreningens vegne,  
Lone Vestergaard 
 


